
KOMISJA

NAUKI, EDUKACJI, KULTURY I SPORTU

protokół z posiedzenia  8 / 15 w dniu  19 czerwca 2015 roku

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego w Opolu na Ostrówku. Lista
obecności  członków  Komisji,  lista  zaproszonych  gości  oraz  wnioski  z  posiedzenia  w
załączeniu.  Posiedzenie  rozpoczęło  się  o  godz  14  00 zakończyło  o  godz  15  30.  Obrady
prowadził Przewodniczący Komisji Hubert Kołodziej.

Porządek obrad: 
1.Regionalny system doradztwa metodycznego nauczycieli w latach 2010-2014.
2.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/414/2013 Sejmiku
Województwa Opolskiego z dnia 25 października 2013 roku w sprawie ustalenia: 
a)tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  nauczycieli  niewymienionych  w  art.42
ust.3  ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  r.  Karta  Nauczyciela,  zatrudnionych  w  pełnym
wymiarze  zajęć,  a  także  nauczycieli  szkół  zaocznych  oraz  pedagogów  i  doradców
zawodowych,
b)zasad rozliczania tygodniowego  obowiązkowego wymiaru  godzin zajęć  nauczycieli,  dla
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego,
c)zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczyciela będącego dyrektorem, wicedyrektorem szkoły lub pełniącego inne stanowisko
kierownicze  w  szkole  oraz  przyznawania  zwolnień  od  obowiązku  realizacji  zajęć  takim
osobom.
3.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Publicznego Liceum wchodzącego
w skład Zespołu Placówek Specjalnych przy zakładach opieki zdrowotnej w Opolu.
4.Sprawy różne.

             *  do porządku obrad wprowadzono dodatkowo punkt – Zaopiniowanie projektu
uchwały w sprawie nadania statutu Filharmonii  Opolskiej  im. Józefa Elsnera w Opolu –
poszerzony porządek obrad przyjęto w głosowaniu – 5 głosów za. 

Regionalny system doradztwa metodycznego nauczycieli w latach 2010-2014.
H.Kołodziej – otrzymaliśmy informację, ja proszę o kluczowe uwagi i informację, jak system
doradztwa metodycznego dla nauczycieli funkcjonuje po połączeniu WOM-u i WODiP-u .
Z.Kubalańca – Regionalne Centrum Rozwoju Edukacji prowadzi doradztwo metodyczne dla
nauczycieli. Jest to największa tego typu placówka w regionie, konkuruje z miejskim centrum
Gminy i powiaty też tworzą centra rozwoju edukacji i dlatego odchodzą z naszego Centrum,
głównie do Miejskiego Centrum Rozwoju Edukacji. Zabiegamy w gminach i powiatach o to,
aby korzystały z usług naszego Centrum. Oferty są do siebie podobne, nam zależy na tym,
abyśmy byli konkurencyjni i aby jak najwięcej gmin i powiatów korzystało z naszych usług.
To jest bardzo istotne, gdyż od tego zależy ilość środków, zatrudnienie itd.
H.Kolodziej – czy była przeprowadzona analiza, dlaczego gminy i powiaty chętniej wybierają
Miejskie Centrum.
J.Wilczyńska – moja ocena RCRE jest taka, że nie ma do końca dobrze dopracowanej ofert.
RCRE nie  miało  dla  nas,  tj.  dla  powiatu namysłowskiego  przez  prawie  dwa lata  żadnej
ciekawej oferty. RCRE nastawiło się na realizację dużych unijnych projektów.



H.Kołodziej  –  warto  przeanalizować,  jak  w  RCRE  rozłożyły  się  punkty  ciężkości,  2/3
pracowników zajmuje się projektami unijnymi. W przeciwieństwie do innych ośrodków tego
typu w kraju nie ma zastępcy dyrektora odpowiadającego za doradztwo, nie wiemy kto za ten
temat u nas odpowiada. Boję się, aby  w przyszłości nie było problemu, bo konkurencja jest
duża, a doradztwo metodyczne dla oświaty jest sprawą kluczową. Też nie bez znaczenia jest
sprawa wydawnictw. Może przy nawiązywaniu umów z gminami i powiatami ( 1 % odpisu z
budżetu  na doradztwo )  to  artykułować.  Warto się  nad  tym zastanowić.  RCRE realizuje
ogrom zadań, ale specjalizowanie się w oświacie, w doradztwie metodycznym po połączeniu
placówek traci na znaczeniu. To jest też zadanie Kuratora Oświaty, trzeba zrobić wszystko,
aby ofertę poszerzyć i uatrakcyjnić.
Z.Kubalańca – to jest specyfika RCRE, kiedy były dwie jednostki każda realizował swoje
zadania.  Teraz umów w sprawie doradztwa jest  więcej  niż  było  w czasach, kiedy WOM
funkcjonował samodzielnie. My wsłuchujemy się we wszystkie uwagi i przeanalizujemy ta
sprawę.
J.Wilczyńska – jest to problem, czy pozyskiwać jak najwięcej środków unijnych, co wiadomo
jest  korzystne  finansowo  dla  jednostki,  czy  realizować  dokształcanie  nauczycieli.  RCRE
odeszło  od  tego,  co  nie  daje  pieniędzy,  ale  jest  ważne  z  punktu  widzenia  dokształcania
nauczycieli.
Z.Kubalańca  –  ilość  projektów  unijnych  jest  duża,  projekty  z  RPO  są  nakierowane  na
szkolnictwo zawodowe i tu działań jest sporo, to prawda, że dla nauczycieli humanistów jest
mało ofert.
G.Sawicki – uwagi Komisji są bardzo ważne, odbędziemy rozmowę z Kuratorem Oświaty i z
Dyrektorem RCRE dot.  rozszerzenia ofert  i  Centrum zwróci  większą  uwagę  na działania
związane z dokształcaniem nauczycieli.

                    * Członkowie Komisji przyjęli informację – wniosek w załączeniu. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/414/2013 Sejmiku
Województwa Opolskiego z dnia 25 października 2013 roku w sprawie ustalenia: 
a)tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli niewymienionych w art.42
ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.  Karta  Nauczyciela,  zatrudnionych w pełnym
wymiarze  zajęć,  a  także  nauczycieli  szkół  zaocznych  oraz  pedagogów  i  doradców
zawodowych,
b)zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego,
c)zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego obowiązkowego wymiaru  godzin
zajęć  nauczyciela  będącego  dyrektorem,  wicedyrektorem szkoły  lub  pełniącego  inne
stanowisko kierownicze w szkole oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji
zajęć takim osobom.
Z.Kubalańca – ta uchwała ma na celu poszerzenie zapisów w taki sposób, aby można było
określić pensum dla specjalisty tyflopedagoaga tj. osoby pracującej z osobami niewidzącymi.
Ze względu na prowadzenie w Szkole Medycznej w Prudniku kierunku nauczania dla osób
niedowidzących jest konieczność zatrudnienia takiego właśnie specjalisty.

                *Członkowie Komisji pozytywnie – 7 głosami za – zaopiniowali projekt uchwały –
wniosek w załączeniu. 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  utworzenia Publicznego  Liceum
wchodzącego w skład Zespołu Placówek Specjalnych przy zakładach opieki zdrowotnej
w Opolu.



Z.Kubalańca  –  samorząd  województwa  prowadzi  Zespół  Szkół  Specjalnych  dla dzieci
leczących  się  w  szpitalach   w WCM-ie,  w Kup i  w  Szpitalu  Neuropsychiatrycznym.  W
placówce wystąpił spadek o 20 % uczniów korzystających z nauczania i kiedy pojawiła się
możliwość utworzenia Liceum to chcemy z tego skorzystać. Zostało podpisane porozumienie
z Prezydentem A.Wiśniewskim, bo szkoła jest na terenie miasta Opola.
G.Sawicki – w związku z 20 % spadkiem ilości uczniów był problem z utrzymaniem kadry
Zespołu  Szkół  Specjalnych.  Utworzenie  liceum  spowoduje  możliwość  utrzymania
zatrudnienia i poprawi sytuację finansową placówki.

                 * Członkowie Komisji pozytywnie – 7 głosami za – zaopiniowali projekt uchwały –
wniosek w załączeniu.

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Filharmonii Opolskiej im.
Józefa Elsnera w Opolu.
J.Wójcik – w ramach porządkowania zapisów statutów jednostek kultury wprowadziliśmy do
statutu Filharmonii  niezbędne zmiany.  Pierwszą  zmianą  jest to, że statut uchwala Sejmik,
wcześniej dopuszczalne było przyjęcie statutu przez Zarząd  Województwa. Kolejne zapisy
pozwolą  na podniesienie jakości monitoringu placówki.  Rada Programowa przed sezonem
artystycznym będzie pozyskiwać informacje o ilości wydarzeń i kosztach, aby monitorować
wydawanie środków.
A.Szymański – proponuję omówienie różnic, jak było poprzednio i jak jest obecnie.
J.Wójcik – przygotowaliśmy statut poprzedni i na nim naniesione zmiany, aby wyraźnie było
widać różnice. Obecne zapisy w lepszym stopniu umożliwiają płynne sterowanie jednostką.

                * Członkowie Komisji pozytywnie – 6 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się –
zaopiniowali projekt uchwały – wniosek w załączeniu.

Sprawy różne.
H.Kołodziej – do wiadomości  Komisji wpłynęła informacja z Gminy Głogówek o udzieleniu
dotacji na sfinansowanie prac remontowych i konserwatorskich przy zabytkach wpisanych do
rejestru zabytków na terenie Gminy.
D.Byczkowski  –  nie  wiem, czy sprawa,  którą  chcę  poruszyć  nie  przekracza kompetencji
naszej Komisji. Chcę się odnieść do artykułu, który ukazał się w prasie lokalnej a dotyczył
koncertu w pierwszym dniu Festiwalu Opolskiego i opinii Magdy Umer na temat zachowania
widzów. Ten artykuł nam chluby nie przynosi. Powinniśmy zwrócić na to uwagę, Festiwal
jest naszą wizytówką.
H.Kołodziej  –  właśnie  przed Komisją  o  tym  rozmawialiśmy  i  zastanawialiśmy się,  kto
powinien tą sprawę poruszyć
A.Sałacki – musimy bronić dobrego imienia naszego miasta i województwa.
G.Sawicki – rozmawiałem z prezydentem Wiśniewskim , organizatorem Festiwalu jest miast
Opole  i  telewizja  polska.  Wiśniewski  będzie  rozmawiał  o  nowej  formule  Festiwalu  i  o
komentowanym  artykule.  Musimy  odpowiednio  zareagować,  Województwo  finansowo
dokłada się do organizacji Festiwalu, musimy zastanowić się nad sprostowaniem.

Opracowała Przewodniczący Komisji
Jadwiga Moryto      Hubert Kołodziej


